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Aan het college van burgemeester en wethouders van Helmond,  
 
Het is al jaren gebruikelijk dat niet-gebruikte medicatie en medische hulpproducten zoals naalden ingeleverd 
kunnen worden bij de apotheek. Recentelijk kwam het de fracties van 50PLUS en het CDA echter ter ore dat 
apothekers in Helmond ertoe over zijn gegaan te stoppen met deze inname en hun cliënten hiervoor 
verwijzen naar de gemeentelijke milieustraat. 
 
In verband hiermee hebben beide fracties gezamenlijk de volgende vragen aan het college van B&W: 
 

1. Is B&W bekend met dit kennelijk gewijzigd beleid van apothekers in Helmond? 

2. Vind B&W dit, samen met de fracties van 50PLUS en het CDA, een ongewenste ontwikkeling? Zo 

nee, kan het gemeentebestuur dan aangeven waarom deze ontwikkeling, gezien de onder 3 

genoemde en hieraan klevende bezwaren, niet ongewenst is? 

3. Is B&W het met de fracties van 50PLUS en het CDA eens dat een continuering van dit kennelijk 

nieuwe beleid van apothekers wel moet leiden tot een zeer ongewenste dumping van medicijnen in 

het milieu via het huishoudelijk afval en zeker ook het riool. Zo nee, kan B&W dan aangeven waarop 

deze mening is gebaseerd? 

4. Is de gemeentelijke milieustraat van Helmond wel voldoende toegerust op het op de juiste wijze, met 

in acht neming van de aangescherpte privacyregels, in ontvangst nemen van soms 

levensgevaarlijke medicatie? Zo ja, kan het gemeentebestuur dan aangeven welke maatregelen er 

in dit opzicht zijn getroffen bij de invoering van de nieuwe AVG, waarin medische gegevens en 

gezondheidsgegevens in het algemeen behoren tot de specifieke groep van bijzondere 

persoonsgegevens. Zo nee, kan het gemeentebestuur dan aangeven welke stappen zij wil 

ondernemen om de door deze beleidswijziging verwachte toename in het aanbod van medicatie en 

medische hulpproducten op een ordelijke en verantwoorde wijze te verwerken, dit mede met het oog 

op de vigerende AVG. 

5. Ziet B&W mogelijkheden om deze ongewenste beleidswijziging van apothekers in Helmond ten 

goede te keren? Zo ja, welke mogelijkheden zijn dat en is het gemeentebestuur van zins om deze 

mogelijkheden in te zetten om aan deze ongewenste ontwikkeling een halt toe te roepen? Zo nee, is 

het college bereid om alsnog op zoek te gaan naar mogelijkheden om deze ontwikkeling een halt toe 

te roepen, bijvoorbeeld door hierover in gesprek te gaan met de apothekers in Helmond? 

6. Apothekers voeren vaak bedrijfseconomische redenen aan om te stoppen met de onderhavige 

dienstverlening. Het kost hen meerdere honderden euro’s per maand om de ingeleverde medicijnen 

op een verantwoorde manier via de milieustraat af te voeren. De fracties 50PLUS en het CDA 

vragen daarom aan B&W om, wellicht in overleg met deze apothekers, te bekijken hoe deze 

ingeleverde medicatie op een meer kosteneffectieve manier afgevoerd kan worden. Graag horen wij 

hoe het gemeentebestuur daar over denkt. 
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Wij voeren tevens aan dat het ons bekend is dat de gemeente Eindhoven met de apothekers afspraken 
heeft gemaakt over inname van niet gebruikte medicijnen en het afvoeren daarvan. 
 
In afwachting van een spoedige reactie van het college, binnen de gestelde termijn, verblijven wij. 
 
Met vriendelijke groet, 
Namens de fracties van 50PLUS en CDA, 
 
 
Frans Mol, fractievoorzitter 50Plus   Jan Roefs, fractievoorzitter CDA 
Jacqueline Bach, raadslid     Holke Flapper, burgerlid CDA 
 

Antwoord college van burgemeester en wethouders:  
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief delen wij u het volgende mede: 
 
1. Is B&W bekend met dit kennelijk gewijzigd beleid van apothekers in Helmond? 

Ja, ons is bekend dat in ieder geval één lokale apotheker met de inname van medicijnafval is gestopt. 
Daarnaast zijn we in april van dit jaar in gesprek gegaan met de lokale apothekers over dit onderwerp. 
Dit omdat zij aankondigden, in vervolg op landelijke ontwikkelingen op dit gebied, ook in Helmond te 
willen stoppen met het innemen van medicijnafval en naalden. 

 
2. Vind B&W dit, samen met de fracties van 50PLUS en het CDA, een ongewenste ontwikkeling? Zo nee, 

kan het gemeentebestuur dan aangeven waarom deze ontwikkeling, gezien de onder 3 genoemde en 
hieraan klevende bezwaren, niet ongewenst is? 
Het standpunt van B&W is dat dit een ongewenste ontwikkeling is, omdat hiermee – om hoofdzakelijk 
bedrijfseconomische redenen – een goed functionerende inzamelstructuur in gevaar wordt gebracht.  
Ook zijn er op landelijk niveau in het kader van de Delta-aanpak Waterkwaliteit afspraken gemaakt over 
medicijnresten. Kern hiervan is dat de minister, in antwoord op de vragen van de Tweede Kamer*, heeft 
aangegeven dat gemeenten en apothekers op lokaal niveau tot afspraken moeten komen over de 
inname van medicijnresten. Er zijn echter hierbij geen afspraken gemaakt over de verdeling van de 
hiermee gemoeide kosten, die nu, in ieder geval voor een deel, voor rekening van de gemeente dreigen 
te gaan komen. Zie https://www.rijksoverheid.nl/regering/bewindspersonen/cora-van-
nieuwenhuizen/documenten/kamerstukken/2018/06/21/brief-voor-het-algemeen-overleg-water-van-28-
juni (pag. 2 en 3; onderdeel medicijnresten). 

  
3. Is B&W het met de fracties van 50PLUS en het CDA eens dat een continuering van dit kennelijk nieuwe 

beleid van apothekers wel moet leiden tot een zeer ongewenste dumping van medicijnen in het milieu 
via het huishoudelijk afval en zeker ook het riool. Zo nee, kan B&W dan aangeven waarop deze mening 
is gebaseerd? 
Nee, want er zijn in Helmond voldoende mogelijkheden om medicijnafval op juiste wijze aan te bieden. 
Naast de apotheken als brenglocaties voor medicijnafval, zijn ook de milieustraat (dagelijks open; gratis 
voor deze afvalstroom) en de periodieke KCA-inzameling (2x per jaar; ook gratis) onderdeel van de 
brengstructuur. Indien de apotheken weg mochten vallen, is het nog steeds mogelijk om medicijnafval bij 
milieustraat en via de KCA-inzameling aan te bieden. Hiermee worden milieuproblemen in principe 
voorkomen. Het is echter wel zo dat hiermee laagdrempelige voorzieningen voor het inzamelen van dit 

soort afval wegvallen. 

4. Is de gemeentelijke milieustraat van Helmond wel voldoende toegerust op het op de juiste wijze, met in 
acht neming van de aangescherpte privacyregels, in ontvangst nemen van soms levensgevaarlijke 
medicatie? Zo ja, kan het gemeentebestuur dan aangeven welke maatregelen er in dit opzicht zijn 
getroffen bij de invoering van de nieuwe AVG, waarin medische gegevens en gezondheidsgegevens in 
het algemeen behoren tot de specifieke groep van bijzondere persoonsgegevens. Zo nee, kan het 
gemeentebestuur dan aangeven welke stappen zij wil ondernemen om de door deze beleidswijziging 

https://www.rijksoverheid.nl/regering/bewindspersonen/cora-van-nieuwenhuizen/documenten/kamerstukken/2018/06/21/brief-voor-het-algemeen-overleg-water-van-28-juni
https://www.rijksoverheid.nl/regering/bewindspersonen/cora-van-nieuwenhuizen/documenten/kamerstukken/2018/06/21/brief-voor-het-algemeen-overleg-water-van-28-juni
https://www.rijksoverheid.nl/regering/bewindspersonen/cora-van-nieuwenhuizen/documenten/kamerstukken/2018/06/21/brief-voor-het-algemeen-overleg-water-van-28-juni
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verwachte toename in het aanbod van medicatie en medische hulpproducten op een ordelijke en 
verantwoorde wijze te verwerken, dit mede met het oog op de vigerende AVG. 
Op de milieustraat aangeboden medicijnresten (bv. in plastic zak of doos) worden, conform protocollen 
en instructies, direct bij inname/aanname bij het KCA-depot in afzonderlijke vaten gedaan, apart en 
afgeschermd van andere KCA-stromen. Volle vaten worden op de milieustraat afgesloten en blijven 
gesloten tot en met het moment van vernietigen door de eindverwerker. De werkwijze voor de KCA-
inzameling is hetzelfde. We houden ons aan alle regels t.a.v. afvalinzameling en privacy. 

 
5. Ziet B&W mogelijkheden om deze ongewenste beleidswijziging van apothekers in Helmond ten goede te 

keren? Zo ja, welke mogelijkheden zijn dat en is het gemeentebestuur van zins om deze mogelijkheden 
in te zetten om aan deze ongewenste ontwikkeling een halt toe te roepen? Zo nee, is het college bereid 
om alsnog op zoek te gaan naar mogelijkheden om deze ontwikkeling een halt toe te roepen, 
bijvoorbeeld door hierover in gesprek te gaan met de apothekers in Helmond? 

 
6. Apothekers voeren vaak bedrijfseconomische redenen aan om te stoppen met de onderhavige 

dienstverlening. Het kost hen meerdere honderden euro’s per maand om de ingeleverde medicijnen op 
een verantwoorde manier via de milieustraat af te voeren. De fracties 50PLUS en het CDA vragen 
daarom aan B&W om, wellicht in overleg met deze apothekers, te bekijken hoe deze ingeleverde 
medicatie op een meer kosteneffectieve manier afgevoerd kan worden. Graag horen wij hoe het 
gemeentebestuur daar over denkt. 
 
In antwoord op vraag 5 en 6 kunnen wij aangeven dat wij zoals gezegd al in overleg waren met de 
apothekers over de consequenties van het voornemen om de inname van medicijnresten te stoppen. We 
zijn in de gesprekken hierover op zoek gegaan naar oplossingen die tegemoet komen aan wederzijdse 
belangen (service aan inwoners, goede inzamelstructuur, milieueffecten, financiën etc.) tegen de 
achtergrond van de landelijke ontwikkelingen. Tijdens het overleg met apothekers is gesproken over een 
oplossing voor de inname en verwerking van de afvalstromen. 
Kern van de oplossing die wij voor ogen zien, is dat de apotheken als inzamelpunt blijven bestaan. De 
apothekers zorgen voor de inname, verpakking en het transport naar de Helmondse milieustraat. De 
gemeente bekostigt en verstrekt de benodigde verpakkingsmaterialen en verzorgt de uiteindelijke 
verwerking van het medicijnafval en naalden.  
Aanvullend willen we met de apothekers afspreken dat wij gezamenlijk met hen de nodige communicatie 
hierover invullen, evenals extra inzetten op communicatie over de juiste wijze van omgaan met 
medicijnresten.  
Wij verwachten u voor het einde van 2018 over de definitieve afspraken met de apothekers een 
raadsinformatiebrief te kunnen sturen. 

 
  
 
  
 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
de burgemeester           de secretaris 
mevr. P.J.M.G. Blanksma – van den Heuvel    mr. drs. A.P.M. ter Voert 


